
Bestyrelsesmøde 25/10-2023 

 

Deltager:  

Henrik, Vagn, Fatima, Helle, Susanne, Evald og Maria  

Afbud: Sanne, Martin og Lone  

 

Godkendelse af referat. Alle godkender 

Evaluering af landsindsamling: Vi fik samlet mere ind end sidste år, selvom der var stort frafald i dem som 

havde meldt sig som indsamlere fra gymnasiet. Mange af dem som havde meldt sig har været ude på 

studietur, og dette er nok årsagen. 44 ruter skulle have været besat fra gymnasiet, men kun 4 dukkede op 

og hentede indsamlings kit, da vi sad på skolen onsdag og torsdag. 

Hvad kan vi gøre ift. næste år? Være ude tidligere og gøre obs på indsamlingen, plakater, info på skærmene 

oppe på gymnasiet. Fatima vil gerne være behjælpelig med at finde indsamlere til næste år. Evt. med et 

kagebord.  

Forskellige oplevelser fra indsamlerne, om hvor mange der lukkede op og ikke gjorde. Mange positive 

tilbagemeldinger fra indsamlerne, der fortalte at det havde været nogle fine ture, og dem der lukkede op, 

var flinke og imødekommende  

Mange efterspurgte en QR-kode til at scanne ved overførelse med mobilepay. Dette arbejdes der på til 

næste landsinsamling 

 

Status på julehjælp: Skal der ydes julehjælp til enlige?  

Til næste år, kan vi i god tid snakke med kommunen om de kan finde nogle enlige, som kan komme i 

betragtning til julehjælp. Det er en stor skare af mennesker som der åbnes op for. Så vigtigt at det gøres 

ordentligt og kontrolleret. Vi må gerne yde julehjælp til enlige for vores egne midler, men ikke for dem fra 

landskontoret. Vi afventer status på hvor mange familier der skal have julehjælp i år. Der er styr på lokaler til 

uddelingen. Der er opfølgningsmøde den 14. november vedr. julehjælpen.   

 



Besøg fra landskontoret 2 november: Mødelokale 3 i medborgerhuset. Der er inviteret AK ledere med til 

mødet. Indtil vider er der 6 der har meldt sig til. Der serveres frokost og kaffe. Oplæg fra nogle af de 

forskellige aktiviteter. Samværdighed, cafe venskab, opstart af samaritter. Sanne fortæller om 

blichersbanden, samværdighed. Helle fortæller om den nye møbelbutik, uddannelser i røde kors og 

aktivitetshåndbogen. Henrik fortæller om flere i fællesskab og kampagneuge. Maria fortæller om planerne 

for opstart af samaritter. Maria tager pynt med til lokalerne og bestiller frokost/kaffe i medborgerhuset.  

Kontakt til avisen i Silkeborg, ang. besøget og muligheden for en artikel om dette. Evt. besøg i butikken på 

Nygade.  

Status på uddannelses arbejdsgruppe: Der afventes svar fra ak lederne i de andre byer. Seneste status 7 

november. Der er sendt reminder ud.  

Status på ny butik: Afventer svar fra eventuel udlejer. Evald tager kontakt til vedkommende i morgen.  

Status fra URK: Melanie er stoppet, da hun er flyttet til KBH. Fatima har taget over, og der er opstartet en 

lektiecafe på biblioteket hver tirsdag aldersgruppe fra 10-14. Der er god tilslutning med frivillige, men der 

mangler deltagere til aktiviteten. Der kigges på fremtidige udflugter i URK. Samt forbedring af deres 

instagram.  

 

Eventuelt:  

Julefrokost er i år uden aktivitetsledere. Der sendes invitation ud til bestyrelsen omkring denne. I 

forlængelse af julefrokosten holdes der bestyrelsesmøde. Afholdes 13 dec. på Signesmindekro  

 

Familienetværket er eksploderet i antal af familier. Der mangler penge til nogle arrangementer resten af 

året, hvilket vil være 6-7000,- Der står 10.000, - til brug af familie arrangementer på på Røde kors Silkeborgs 

konto, disse overføres dertil, som kan bruges resten af året. Der er lukket ned for flere familietilmeldinger 

lige pt. Til næste år er det blevet anbefalet at aktiviteten også søger nogle fonde til brug ved arrangementer, 

da aktiviteten er vokset.   

Studietur: Der arbejdes på at det kan blive en hverdag, så vi kan se landskontoret. Skal det det kun være 

bestyrelsen eller skal AK ledere inviteres med? Turen vil være engang i foråret  

 



 


